

BAS CS

يوم السلامة SAFETY DAY 2014 ۲۰۱۶



I would like to welcome you all to celebrate the **Safety Day 2014** on **Tuesday**, **8 April**.

Throughout our journey in PDO, we have had several HSE initiatives that helped us in improving our overall HSE performance.

This year we decided to pause, reflect back and refresh our memories of the HSE pillars we rely on to sustain sound HSE performance, the "Golden Rules".

As you all know, we have three Golden Rules that cover our operations; Comply, Intervene and Respect.

That is why we decided to label the Safety Day as 'The Basics' to remind us of these simple, yet powerful, rules.

In 2014 we'll focus on the first pillar 'Comply', followed by 'Intervene' in 2015 and 'Respect' in 2016.

Please take the time and talk about Compliance;

- Understand what 'Comply' means to individuals.
- Raise awareness of non-compliance (in context of the HSE Golden Rules).
- Acknowledge the extent of the problem (most common causal factor in major incidents).
- Develop understanding of why people break rules.
- Develop understanding that improving compliance requires a culture change; this is everyone's responsibility, especially those in leadership positions.
- Facilitate and support implementation strategies to improve compliance.

For more information click here and don't hesitate to contact us.

Mohamed Salmani

The Corporate Safety & Environment Manager

راعِ الأساسيات وليكن الالتزام رائدنا LET'S CELEBRATE COMPLIANCE يسرني أن أرحب بكم جميعاً وأدعوكم للاحتفال بيوم السلامة ٢٠١٤، والذي يصادف يوم الثلاثاء ٨ أبريل.

خلال مسيرتنا في الشركة، دشنا عدد من مبادرات الصحة والسلامة والبيئة التى كان لها الفضل في تحسين أدائنا على هذا الصعيد عموماً.

وقد قررنا هذا العام، أن نتوقف للحظة ونتفكر في مرتكزات الصحة والسلامة والبيئة التي نعتمد عليها لاستدامة أداء جيد على صعيد الصحة والسلامة والبيئة وهي "القواعد الذهبية".

وكما تعلمون، هناك ٣ قواعد ذهبية تلزم مراعاتها في عملياتنا وهي: الالتزام، والتدخل، والاحترام.

ولهذا، قررنا أن يكون عنوان يوم السلامة "مراعاة الأساسيات"، لنتذكر هذه القواعد المهمة جداً رغم بساطتها.

وسنركز في عام ٢٠١٤ على أول هذه المرتكزات: "الالتزام"، يتبعه "التدخل" في عام ٢٠١٦، و"الاحترام" في عام ٢٠١٦.

أرجو أن يخصص الجميع الوقت للتحدث عن الالتزام مع التركيز على النقاط الآتية:

- فهم ما تعنيه كلمة "الالتزام" لكل فرد.
- رفع مستوى التوعية بعدم الالتزام (في إطار القواعد الذهبية للصحة والسلامة والسئة).
 - معرفة نطاق المشكلة (المسبب الأكثر شيوعاً للحوادث الكبيرة).
 - فهم سبب عدم اتباع الأفراد للقوانين.
- فهم أن تحسين الالتزام يتطلب تغييراً في الثقافة، وهذه مسؤولية تقع على عاتق الجميع لا سيما أصحاب المناصب القيادية.
 - تسهيل تطبيق الاستراتيجيات المختلفة ودعمها لتحسين الالتزام.

للمزيد من المعلومات ، اضغط هنا، ولا تتردد في الاتصال بنا.

محمد السلماني

مدير دائرة السلامة والبيئة

